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Abstract

        
In 111 children and juvenils aged 7-27 years suffering from insulin-dependent diabetes mellitus the immunreactive plasma human pancreatic trypsin was measured by means of the method RIAGnost-Trypsin-test, Behring. Decreased plasma trypsin was measured at the onset of diabetes already. In patients with diabetes with a period of 8-13 years the trypsin values were found to be significantly lower(79.6 ± 35.3 ng/ml) than in these suffering from diabetes 0-3 years (100,4 ± 36.9 ng/ml). None of all these patients had clinical pancreatic disease. Abnormalities in exocrine pancreatic function occur in patients with insulin-dependent diabetes mellitus, which is not confined to pancreatic islets only. Until today clincial consequences not can be drawn.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei 111 Kindern und Jugendlichen im Alter von 7-27 Jahren, die an einem insulinpflichtigen Diabetes litten, wurde das immunreaktive Trypsin im Serum mit der Frage gemessen, ob mit zunehmender Diabetesdauer die Trypsinkonzentration im Serum abnimmt. Dies konnte schon zum Zeitpunkt der Erstmanifestation des Diabetes festgestellt werden. Bei Diabetikern mit einer Erkrankungsdauer von 8-14 Jahren waren die Trypsinwerte signifikant niedriger gelegen (79,6 ± 35,3 ng/ml) als bei solchen mit einer Diabetesdauer von 0 - 3 Jahren (100,4 ±36,9 ng/ml). Klinische Konsequenzen können daraus bislang noch nicht abgeleitet werden. Keiner der Patienten wies eine Verdauungsinsuffizienz auf.
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